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Mariusz Chrzanowski – Prezydent Miasta 

 Przed udzieleniem odpowiedzi na interpelacje z dzisiejszej sesji poprosił 

Sekretarz Miasta o wyjaśnienie dlaczego doszło do sytuacji, że część radnych nie 

otrzymała odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji. 

Tamara Małachowska – Sekretarz Miasta 

 Stwierdziła, że bardzo jest jej przykro za to, że do takiej sytuacji doszło, że 

radni nie otrzymali odpowiedzi na interpelacje. Przepraszając za ten stan rzeczy 

jednocześnie poinformowała radnych, że w okresie od 2 do 19 czerwca przebywała 

na trzytygodniowym urlopie wypoczynkowym, zaległym, z roku 2014. W związku 

z tym, że ten urlop miała zaplanowany zgodnie z planem urlopów, do wszystkich 

naczelników jeszcze przed urlopem, czyli pod koniec maja wystosowała pismo, 

którego treść radnym odczytała.  

Bernadeta Krynicka – Przewodnicząca Rady 

 Zwróciła się do Sekretarz Miasta z zapytaniem jak to się stało, że od marca 

nie otrzymała odpowiedzi na swoje interpelacje. Ma odpowiedź z dnia 6 marca ale 

jest to pismo bez żadnego podpisu, tylko jest to informacja że odpowiedź na 

interpelację była przygotowana.  

Tamara Małachowska – Sekretarz Miasta 

 Wyjaśniła, że zgodnie z Regulaminem Organizacyjnym UM podstawowym 

obowiązkiem każdego naczelnika wydziału jest przygotowywanie odpowiedzi na 

interpelacje radnych. To jest katechizm. Wobec tego to nie ona się nie wywiązuje 

z obowiązku udzielania odpowiedzi, ponieważ wszelkie interpelacje, które dotyczą 

bezpośrednio działania, funkcjonowania i zakresu spraw nad którymi osobiście 

sprawuje pieczę, radni otrzymali. Z całą świadomością stwierdziła, że nie zdarzyło się 

tak, aby radni odpowiedzi, które leżą w kompetencjach wydziału którym nadzoruje 

nie otrzymali. Jej zadaniem i rolą - ułatwieniem pracy Prezydenta Miasta, podjętym 

zresztą z własnej inicjatywy kilka lat temu jest koordynowanie i sprawdzanie czy te 

interpelacje są terminowo przekazywane. Prowadzi rejestr interpelacji, zaznacza 

które wydziały w terminie odpowiedzi oddają, natomiast jeżeli termin już mija, 

przypomina naczelnikom o konieczności przygotowania odpowiedzi. Nie ma narzędzi 

sprawczych takich, aby naczelnika zmotywować do tego, aby przygotował 

odpowiedzi na interpelacje. Jeżeli tak się zdarza, a myśli, że są to sytuacje 



sporadyczne, to za to bardzo przeprasza. Jednocześnie zapewniła, że ze swojej 

strony bardzo starannie i z ogromnym zaangażowaniem stara się, aby odpowiedzi na 

interpelacje zostały przygotowane i radnym przekazane. Osobiście nie tylko pisze e-

maile do naczelników, ale i chodzi do nich osobiście – motywuje i przypomina. 

Bywają takie sytuacje jak obecna, kiedy jest czas przygotowania odpowiedzi na 

interpelacje, a jest nieobecna w pracy, czyli nie ma tego przysłowiowego „bata”, który 

przypomina. Jeżeli wcześniej zdarzyły się takie sytuacje i brak jest pojedynczych 

odpowiedzi na interpelacje z poprzednich sesji, to za to przeprasza. Stara się aby 

odpowiedzi na wszystkie interpelacje i zapytania były udzielane. Ma potwierdzenia 

odbioru interpelacji. W ten sposób się zabezpiecza, bo różnie bywa. Dlatego 

odpowiedzi są pisane w dwóch egzemplarzach. Kopię odpowiedzi zawsze ma 

u siebie z pieczątką „data wpływu” i podpisem Biura Rady Miejskiej. 

Bernadeta Krynicka – Przewodnicząca Rady 

 Podziękowała Sekretarz Miasta za wyjaśnienia. Przypomniała jednocześnie, 

że w poprzedniej kadencji Pani Sekretarz miała narzędzia sprawcze i motywujące 

tak, że odpowiedzi na interpelacje były na czas udzielane i takich sytuacji nie było. 

Poprosiła aby Sekretarz Miasta przemyślała jeszcze swoją pracę i jej dokładność.  

Mariusz Chrzanowski – Prezydent Miasta 

 Stwierdził, że sytuacja związana z nie otrzymaniem przez radnych odpowiedzi 

na niektóre interpelacje bardzo go zaniepokoiła. Dodał, na jutrzejszym spotkaniu 

z naczelnikami wydziałów na pewno do tematu powróci. Potwierdził że Sekretarz 

Miasta, tak jak on przez kilka dni nie byli w urzędzie, przebywali na urlopach. 

Podkreślił, że jeśli chodzi o interpelacje, a pamięta to z doświadczenia z poprzednich 

lat pracy w samorządzie - że radni szczególnie są uczuleni żeby odpowiedzi na 

interpelacje były. Nie ma co z tym dyskutować, gdyż składając zapytanie każdy 

oczekuje, że uzyska odpowiedź czy to w formie ustnej czy pisemnej. W poprzednich 

miesiącach wielokrotnie w rozmowie z Sekretarz Miasta przypominał, aby odpowiedzi 

na wszystkie interpelacje zostały udzielone. Raz jeszcze stwierdził, że jutro na 

spotkaniu z naczelnikami do tematu wróci i wyciągnie konsekwencje z zaistniałej 

sytuacji. 

 Następnie przystąpił do odpowiedzi na interpelacje z dzisiejszej sesji. 

Odpowiadając na interpelację radnego Waldemara Cieślika i Bogumiły Olbryś 

w sprawie ograniczenia prędkości na ul. Browarnej i Spokojnej stwierdził, że zmiana 

stałej organizacji ruchu wymaga zmiany projektu, a w związku z tym uzyskania opinii 

Miejskiego Komendanta Policji. Realizując wniosek radnych wystąpi do Komendanta 

Policji z wnioskiem o wstępną opinię. Jeżeli opinia będzie pozytywna, miasto wykona 

projekt i rozważy ewentualne, nowe oznakowanie. Jednocześnie podkreślił, że 

wprowadzenie ewentualnych zmian ograniczenia prędkości nie zawsze powoduje 

zmniejszenie prędkości. Należałoby też zobligować Policję do częstszych kontroli. 

Myśli, że wtedy dopiero można  by było osiągnąć efekt. 

Odnosząc się do niektórych interpelacji radnego Wiesława Grzymały 

stwierdził, że jeśli chodzi o frezowanie, to przygotowywany jest przetarg na 

wykonanie remontów cząstkowych nawierzchni. Przetarg obejmie również kolejne 



frezowanie na ul. Zjazd. Roboty będą wykonane w lipcu i w sierpniu. Taki termin 

pozwala na wykonanie robót jeden raz w roku. Wykonywanie frezowania w czerwcu 

powoduje konieczność ponownego frezowania po upływie okresu letniego 

i dwukrotny wydatek z budżetu miasta.  

Odnosząc się do kwestii obsługi prawnej w Urzędzie Miejskim, a konkretnie do 

jednostki podległej miastu – do MPGKiM wyjaśnił, że takie pytanie zostanie 

skierowane do dyrektora MPGKiM i radny uzyska odpowiedź. W chwili obecnej w UM 

jest zatrudniona kancelaria prawna Wierzbiccy oraz kancelaria Szejko-Sochacki, ale 

to na skutek aneksu, który został zawarty jeszcze przez poprzedniego Prezydenta 

i nie ma możliwości prawnej rozwiązania tej umowy, gdyż bardzo dobrze został 

zabezpieczony interes tej kancelarii. W związku z tym miasto nie idzie na spór 

sądowy. Nie podjął decyzji o wypowiedzeniu umowy, bo jeżeli doszłoby do 

konfrontacji w sądzie, to zapisy umowy nie pozwoliłyby miastu sprawy wygrać. Poza 

tym wyjaśnił, że wydziały urzędu w sprawach, które są kontrowersyjne korzystają 

z usług także tej kancelarii żeby nie było tak, że kancelaria jest i tylko czeka na 

zakończenie umowy. W kwestii Rady Seniorów wyjaśnił, że 3 lipca spotka się 

z osobami, które wyraziły chęć uczestnictwa w tej radzie. Na pierwszym spotkaniu 

było chyba 17 osób, parę wniosków jeszcze wpłynęło. W związku z tym uważa, że 

będzie to rada dwudziestu kilku osobowa. Na spotkaniu lipcowym członkom Rady 

Seniorów zostanie przedstawiona propozycja statutu. Z radą tą planuje konsultować 

kwestie związane m.in. z ochroną zdrowia, z podziałem środków. Rada powoływana 

jest do tego, żeby pewne kwestie tej radzie społecznej były przedkładane. W związku 

z tym była nawet taka sugestia wśród seniorów, że oni chętnie zapoznają się 

z projektami uchwał, nad którymi obradują radni po to, żeby wyrazić swoją opinię, 

swoje stanowisko. Oczywiście to stanowisko nie będzie wiążące, więc możliwe także, 

że w przypadku, kiedy otrzyma od komisji konkursowej propozycję podziału środków, 

które także de facto związane są z osobami starszymi, to także będzie kierował je 

pod obrady tej rady, by wyraziła swoją opinię. W sprawie powołania Rady ds. Osób 

Niepełnosprawnych wyjaśnił, również 3 lipca odbędzie się spotkanie. Zostanie tam 

przedstawiona propozycja statutu rady. Skieruje do Rady projekty chwał w sprawie 

powołania rad. Prawdopodobnie statuty rad będą przedmiotem obrad wrześniowej 

sesji Rady Miejskiej.  

Odpowiadając na zapytanie dot. inwestowania w Łomży i prowadzenia 

działalności gospodarczej wyjaśnił, że powołana została Społeczna Rada 

Przedsiębiorców, która zrzesza 23 osoby prowadzące w Łomży działalność 

gospodarczą. Wyraził nadzieję, że już jesienią będzie mógł przedstawić Radzie 

Miejskiej opracowany wspólnie ze SRP projekt nowego programu gospodarczego.  

Odpowiadając w kwestii podniesienia podatków stwierdził, że w dniu 

wczorajszym uczestniczył w Podlaskim Forum Terytorialnym. Było to spotkanie 

prezydentów, burmistrzów, a także instytucji typu izby przemysłowo-handlowe. Na 

spotkaniu tym Łomża przedstawiana była jako miasto wiodące w województwie pod 

względem atrakcyjności inwestowania, a brane były pod uwagę m.in. takie przesłanki 

jak: bezrobocie, podatki, wysokość średniego wynagrodzenia, liczba ludności. Na 

trzecim miejscu po Białymstoku i Suwałkach jest Łomża. Na czwartym miejscu jest 

Bielsk Podlaski. Dodał, że podatki w Łomży kształtują się na średnim poziomie. 



Władze miasta nie zamierzają wnioskować o zwiększenie podatków, gdyż wychodzą 

z założenie, że podwyższanie podatków nie oznacza że koniunktura będzie się 

napędzała, a wręcz przeciwnie. Ewentualne zmniejszenie podatków natomiast 

związane jest też z wieloma aspektami, które należy uwzględnić, bo jest to kwestia 

dotacji. Uważa, że podatki należy zachować na takim poziomie, na jakim są one 

obecnie. Kwestia ewentualnego obniżenia podatków – być może podatku od 

środków transportowych – na to będzie na pewno jeszcze czas do dyskusji na 

komisjach merytorycznych. Podkreślił, że władze miasta nie są za tym, żeby podatki 

były podnoszone, bo chcą wspomagać lokalnych przedsiębiorców. Dodał, że na 

wczorajszym forum jeden z profesorów ekonomii podkreślał, że województwo 

podlaskie bazowało i będzie musiało bazować na przedsiębiorcach, którzy tutaj 

zakładają swoje działalności gospodarcze, którzy nadal je prowadzą, gdyż region 

ogólnie jest mało atrakcyjny dla podmiotów gospodarczych z innych części Polski, 

nie mówiąc już o podmiotach zagranicznych. Są tego przykłady i były one na 

wczorajszym spotkaniu prezentowane.  

Odnosząc się do kwestii nowej struktury organizacyjnej urzędu stwierdził, że 

odbyła się konferencja prasowa, na której wspólnie ze swoimi zastępcami 

poinformował o nowej strukturze miasta, w wyniku której powstaną trzy nowe 

wydziały. Odpowiadając na zapytanie czy są zwolnienia z pracy wyjaśnił, że na 

chwilę obecną nikt z pracowników urzędu nie został zwolniony. Nowa struktura 

organizacyjna nie została jeszcze wdrożona w życie. Będzie musiał podpisać 

odpowiednie zarządzenie. Po podpisaniu zarządzenia będą wdrażane nabory na 

poszczególne stanowiska. Dla władz miasta czas wakacji będzie na pewno bardzo 

pracowity. Chciałby aby sprawy związane z organizacją, z funkcjonowaniem urzędu 

w tym okresie wyprowadzić tak, aby po wakacjach można było realizować zadania 

w nowej strukturze - tak, jak to w ocenie władz miasta jest najlepsze, również pod 

kątem środków unijnych i projektów, które niebawem będą składane, bo rusza nowa 

transza, a urząd musi być dobrze przygotowany, musi mieć dobrze 

wyspecjalizowanych ludzi, żeby potem nie było problemów z pozyskiwaniem środków 

zewnętrznych i karami, które gdzieś tam się pojawiają przy rozliczeniach. Władze 

miasta stawiają na dobór kadry w okresie wakacyjnym, by potem jak najwięcej 

środków zewnętrznych do Łomży ściągnąć.  

Odnosząc się do kwestii udziału członków Rady Miejskiej w komisjach 

konkursowych wyjaśnił, że w poprzednich latach nie było takiego zwyczaju, że 

Prezydent Miasta prosił żeby radny był członkiem komisji konkursowej. Oczywiście 

jeśli jest to konkurs na dyrektora szkoły, to wtedy z ustawy to wynika, że radni do 

pracy w komisji konkursowej są zapraszani.  Uważa, że radni w ramach dobrej 

współpracy powinni - jeśli mają takie życzenie uczestniczyć w pracach komisji 

konkursowych. Zainteresowanie i chęć radnych widać było przy tworzeniu komisji 

konkursowych na dyrektora MOSiR i MPGKiM. Czy należy opracować regulamin 

w tej kwestii? Musi to przemyśleć. Nie ma na pewno żadnego wymogu co do tego, że 

do każdej komisji konkursowej musi radnych desygnować. Stąd m.in. pierwsze 

pytanie skierował do Komisji Sportu, gdyż uważał, że to radny, członek Komisji 

Sportu powinien zasiadać w komisji konkursowej na dyrektora MOPSiR, którą 

powołał. W przypadku konkursu na dyrektora MPGKiM, gdzie zakres działania jest 

szerszy – jest Komisja Gospodarki Komunalnej, Komisja Przedsiębiorczości, jest też 



Komisja Rodziny, gdzie pewne kwestie są podnoszone – w tym przypadku pismo 

w sprawie wytypowania dwóch przedstawicieli Rady do pracy w komisji konkursowej 

skierował do całej Rady.  

Następnie stwierdził, że do 8 lipca zgodnie  z prośbą Przewodniczącego 

Komisji Finansów – Tadeusza Zaremby informacja na temat rekultywacji wysypiska 

śmieci zostanie przygotowana.  

Odnosząc się do interpelacji radnego Macieja Borysewicza poinformował, że 

na początku kadencji rozmawiał z przedstawicielem sieci LIDL na temat zwiększenia 

ilości punktów sprzedaży napojów alkoholowych. Poinformował zainteresowanego, 

że nie tylko Prezydent ma inicjatywę uchwałodawczą w tym względzie i jak to to było 

w poprzednich kadencjach, radni też mogą wystąpić z taką propozycją. Jako 

Prezydent Miasta w chwili obecnej nie będzie występował do Rady o wprowadzenie 

pod obrady sesji punktu dot. zwiększenia ilości punktów sprzedaży alkoholu 

w mieście.  

Odnosząc się do interpelacji Przewodniczącego Zbigniewa Prosińskiego 

stwierdził że postara się w trybie pilnym, tj. do poniedziałku udzielić odpowiedzi na 

pytania, które padły oraz na pisma, które były skierowane przez komisję do 

Prezydenta Miasta. Dodał, że kwestie podnoszone przez Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju,  Przedsiębiorczości i Zagospodarowania Przestrzennego, szczególnie 

ostatnia, dotycząca zakazu sprzedaży napojów alkoholowych na plaży miejskiej jest 

to temat, który wywołał dużą dyskusję w mieście. Władze miasta tematem się zajmą, 

zastanowią się czy taki zakaz w Łomży jest potrzebny. Zarządzanie kąpieliskiem 

spadło teraz na MOSiR. Uważa, że jeśli miasto zdecyduje się żeby taki zakaz 

wprowadzić, to trzeba będzie spowodować, by nie był to martwy zapis i pewnie 

trzeba by było w to zaangażować Straż Miejską, żeby teren kąpieliska kontrolowała. 

Takie argumenty padały w momencie wprowadzenia zakazu w Trójmieście – że 

zakaz wprowadzony został, a ludzie nadal piją na plaży alkohol.  

Wyjaśnił, że władze miasta zajmą się tematem parkingu przy PP nr 8 zostanie 

rozpatrzona. Postara się, żeby w następnym budżecie środki na to zadanie się 

znalazły. 

Agnieszka Muzyk – Zastępca Prezydenta Miasta 

 Uzupełniając wypowiedź Prezydenta Miasta w sprawie Rady Seniorów 

wyjaśniła, że jeśli chodzi o zapytanie czy planuje się powołanie członka honorowego 

tej rady, to zgodnie z projektem statutu nie ma takiego projektu. W przekonani władz 

miasta każdy członek Rady Seniorów jest osobą, która zdeklarowała swą współpracę 

z samorządem. Są to osoby, które z racji doświadczenia, aktywności, 

zaangażowania w różnych obszarach pracy na rzecz naszego miasta są członkami 

honorowymi dlatego, że chcą swój wolny czas poświęcać dla dobra mieszkańców, 

wspierając władze miasta. Każda z tych osób jest zacna, zasłużona, niezwykle 

aktywna. Władze miasta są niezwykle wdzięczne, że te osoby starsze chcą wejść do 

Rady Seniorów, a zasłużeni są wszyscy i dalej chcą pracować na rzecz miasta, 

pomimo swego wieku, czasami problemów zdrowotnych, o których mówią. Raz 

jeszcze podkreśliła, że nie planuje się powołania honorowego członka Rady 



Seniorów, bo rada ta nie ma mieć charakteru fasadowego ani tytularnego. Jest to 

rada, która ma działać, wspierać, radzić i konsultować różne decyzje.  Dodała, że 

statuty wszystkich tworzonych rad już zostały opracowane i przesłane do tych 

wszystkich, którzy już zgłosili akces do pracy w radach, z prośbą o konsultacje, 

o nanoszenie uwag i wniosków. 

 Odpowiadając na zapytanie radnego Wiesława Grzymały na temat mediacji 

w SP nr 4 wyjaśniła, że konkurs w SP nr 4 został niedawno rozstrzygnięty. Był to 

bardzo gorący okres w szkole, wynikający z zakończenia roku szkolnego. W tej chwili 

są wakacje. Trudno mówić o procesie mediacyjnym, gdy prawie wszyscy nauczyciele 

udają się na zasłużony odpoczynek. W związku z tym mediacje zostaną podjęte 

i prowadzone od nowego roku szkolnego. Na koniec września lub na początku 

października na pewno mediator w szkole się pojawi. W okresie kończącym szkołę, 

w okresie przedwakacyjnym wprowadzenie mediatora do szkoły byłoby w jej 

przekonaniu niezasadne i zbyt absorbujące, bo był to okres dużego natężenia pracy 

w szkole.  

 Odpowiadając na kolejne zapytanie radnego Wiesława Grzymały dot. 

gimnazjum przy szkołach Jańskiego wyjaśniła, że pismo w sprawie likwidacji 

gimnazjum wpłynęło do Wydziału Oświaty dnia 27 stycznia br. W piśmie tym 

pełnomocnik szkół Jańskiego – Ojciec Piwko informował - zgodnie z obowiązującym 

prawem o zamiarze likwidacji gimnazjum. Był to termin przewidziany w ustawie 

i wywiązał się wobec władz miasta z obowiązku, który przed nim system prawny 

w Polsce stawia. Miasto nie jest organem prowadzącym to gimnazjum, ale jak 

informowała wczoraj radnych na Komisji Edukacji, władze miasta podjęły działania, 

są w kontakcie z rodzicami uczniów tego gimnazjum. Dodała, ze w dniu wczorajszym 

protest w gimnazjum im. Jańskiego został zawieszony. Wszystkie propozycje władz 

miasta dotyczące uczniów, ich zagospodarowania są aktualne. Szczegółów 

rozwiązań zgodnie  z umową z rodzicami nie poda, jednak zapewniła, że interesy 

uczniów są zabezpieczone ze strony miasta Łomży. 

 Odnosząc się do kolejnego pytania radnego Grzymały dot. możliwości 

stworzenia systemu sms-owego wyjaśniła, że wraz z Prezydentem Garlickim 

i zaprzyjaźnionymi informatykami rozmawiała już na ten temat kilkakrotnie i trwają już 

prace nad objęciem miasta Łomży takim systemem informacji przez sms. Dodała, że 

na razie były to rozmowy nieformalne. Budowana jest koncepcja jak ten system 

stworzyć, by mieszkańców miasta w sposób szybki  sprawny informować 

o wydarzeniach sportowych, kulturalnych, czy innych ważnych z punktu widzenia 

funkcjonowania miasta.  

 Odpowiadając na pytanie radnego Andrzeja Wojtkowskiego dot. Domku 

Pastora wyjaśniła, że jest przygotowana koncepcja zagospodarowania tego obiektu. 

Prezydent Miasta wrócił dopiero wczoraj z urlopu. Po przedstawieniu propozycji 

Prezydent podejmie decyzję, oczywiście zgodną z tym co przewiduje projekt. 

Najważniejsze jest to, żeby zrealizować wszystkie wskaźniki, które są przewidziane 

wnioskiem o dofinansowanie Domku Pastora. To władzom miasta przyświeca i nad 

tym trwają prace - by powierzyć to instytucji, która zagwarantuje wypracowanie 

wszystkich wskaźników, w tym zajęć, różnych form aktywności, które ma Domek 



Pastora obejmować, ponieważ nie wywiązanie się z jakiegokolwiek zapisu grozi 

miastu zwrotem dotacji. W najbliższych dniach decyzja w tej sprawie zostanie 

podjęta zgodnie z naczelną zasadą, jaką jest wypracowanie wskaźników 

przewidzianych projektem. Na ten moment Wydział Nieruchomości UM jest w trakcie 

przejmowania Domku Pastora od strony formalno-inwestorskiej na okres przejściowy.  

 Odnosząc się do zapytań radnego Dariusza Domasiewicza i radnego Andrzeja 

Modzelewskiego dot. budżetu obywatelskiego wyjaśniła, że z powołaniem nowej rady 

do czasu powołania nowych Przewodniczących Rad Osiedlowych. Nowi 

Przewodniczący Rad Osiedli zostali już wybrani i lada dzień rozpoczną się spotkania 

i prace nad nowym budżetem obywatelskim. Dodała, że zebranie z nowymi 

Przewodniczącymi Rad Osiedli odbędzie się w najbliższy piątek o godz. 15, do 

udziału w którym zaprosiła wszystkich Przewodniczących Rad Osiedli, jak też 

radnego Dariusza Domasiewicza i radnego Stanisława Oszkinisa.  

 Opowiadając na pytanie radnego Andrzeja Modzelewskiego stwierdziła, że na 

piśmie otrzyma radny informację na temat tych wszystkich inwestycji, które są w tej 

chwili. Dodała, że władze miasta biorą oczywiście pod uwagę fakt, że plac zabaw 

powinien działać w lecie, a nie zimą, natomiast wszystkie prace są w trakcie 

i przebiegają tak szybko, na ile jest to możliwe i na ile pozwala to tym, którzy podjęli 

się ich realizacji od strony wykonawczej.  

 Odpowiadając na zapytania radnego Zbigniewa Prosińskiego dot. 

„Bezpiecznych wakacji” oraz obchodów Święta Policji przeprosiła za to, że 

odpowiedzi w tych kwestiach do radnego nie dotarły. Dodała, że wszystko jest już 

zorganizowane, dopięte. Święto Policji będzie jeszcze bardziej świętowane niż 

w roku ubiegłym. Decyzją Prezydenta Miasta uroczystość ta odbędzie się przy 

większym udziale miasta. Święto to odbędzie się na Starym Rynku. Miasto włączy 

się w obchody w sposób jeszcze bardziej zorganizowany niż w roku ubiegłym. Raz 

jeszcze przeprosiła za brak pisemnej odpowiedzi. Zapewniła, że odpowiedź radny 

Prosiński na piśmie otrzyma.   

 Odnosząc się do kwestii kamer na kąpielisku wyjaśniła, że rzeczywiście jedna 

kamera została zamówiona. Dodała, że rozmawiała w tej sprawie z Dyrektor 

Łukasiuk od której uzyskała informację, że w ramach tego, że kąpielisko i opieka nad 

kąpieliskiem przeszła pod MOSiR, to planowany jest zakup kolejnych kamer żeby 

wzmocnić bezpieczeństwo. To zostało już ustalone, ponieważ bezpieczeństwo 

kąpiących się jest absolutnym priorytetem. Będzie też wzmocnienie ratowników, ale 

również zakup dodatkowych kamer, żeby to zadanie zostało wykonane 

w poszanowaniu zdrowia i bezpieczeństwa tych, którzy zechcą z miejskiego 

kąpieliska skorzystać.  

 Odpowiadając na pytanie radnej Edyty Śledziewskiej w sprawie utworzenia 

Środowiskowego Domu Samopomocy stwierdziła, że miasto jest na otwarcie domu 

otwarte w 100%. Są wykonywane kosztorysy, jest wola Urzędu Wojewódzkiego, 

potrzebna jest wola Rady jeśli chodzi o dofinansowanie, bo same środki rządowe, 

z których miasto skorzysta tworząc ŚDS nie wystarczą. Ponadto potrzebny jest lokal. 

W planach jest to Zespół Szkół Specjalnych jeśli uda się ją ulokować gdzie indziej. 

Ponadto poinformowała, ze niezbędna jest przy tworzeniu tego typu ośrodka 



niezbędna minimalna liczba mieszkańców o kategorii dla osób powyżej 25 roku 

życia. Musi być deklaracja minimum 15 osób, a jeśli chociaż jedna osoba „się 

wykruszy” miasto będzie musiało oddać dotację. To są bardzo trudne sytuacje. Gdy 

miasto będzie się tematem zajmowało bliżej, będzie potrzebna akceptacja minimum 

20 osób, by można było ośrodek uruchomić i aby miasto mogło zabezpieczyć swoje 

interesy i nie oddawać dotacji.  

 Kończąc wypowiedź stwierdziła, że na pozostałe interpelacje zakresu 

wydziałów, którymi nadzoruje odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 

Andrzej Garlicki – Zastępca Prezydenta Miasta 

 Zwracając się do Przewodniczących Rad Osiedli przypomniał o zaproszeniu 

na najbliższy piątek na spotkanie, które nie jest wprost związane z budżetem 

obywatelskim, ale będzie okazją do umówienia się co do terminu. Dodał, że 

zaproszenie Prezydenta Miasta wynika z chęci i pomysłu na tę kadencję odnośnie 

konsultowania i rozmów o sprawach, które rad osiedli dotyczą i mieszkańców Łomży, 

których Przewodniczący Rad Osiedli reprezentują.  

 Uzupełniając wypowiedź Prezydenta Miasta odnośnie ul. Browarnej 

i Spokojnej stwierdził, że był na ulicy Browarnej kilkakrotnie i potwierdza obserwacje, 

że jeżdżą tam samochody ciężarowe z dość znaczną prędkością. Próbował w tej 

sprawie skontaktować się z Komisarzem Pietrzakiem. Na pewno ustalą tam na ten 

moment większą ilość kontroli aby rzeczywiście wyeliminować nieprawidłowości, 

natomiast co do dalszych rozwiązań – to Prezydent Miasta je już wyjaśnił.   

 Odpowiadając na interpelację radnego Wojtkowskiego dot. skrzyżowania na 

ul. Ks. Anny o które radny wiele lat zabiegał wyjaśnił, że Urząd Miejski to zadanie 

zrealizował, natomiast rzeczywiście sprawa poszła chyba trochę za daleko, bo 

i oczekiwanie mieszkańców i spółdzielni mieszkaniowej jest takie, aby zachować 

istniejące tam miejsca parkingowe. Miasto projektując to skrzyżowanie zaplanowało 

dodatkowe miejsca parkingowe ale interpelacja radnego jest jak najbardziej słuszna 

i na ten moment ustalenia są takie, że skrzyżowanie zostanie zmienione, ponieważ 

przy Biedronce będzie docelowo następny łącznik pomiędzy ul. Szosa Zambrowska 

a ul. Ks. Anny, co znacznie to skrzyżowanie odciąży. Tym sposobem można uniknąć 

worzenia kolejnego pasa na tym skrzyżowaniu. Działania i decyzje w tym kierunku 

już zostały podjęte. Uspokoił też mieszkańców, którzy tą sprawą są wprost 

zainteresowani.  

 Odpowiadając na interpelację dot. ekspertyzy stadionu wyjaśnił, że dr Robert 

Grygo jest w trakcie przygotowywania tej ekspertyzy. Wstępnie poinformował władze 

miasta, że poza jedną rysą nie ma żadnych uwag. Tę jedną rysę postanowił jeszcze 

dodatkowo zbadać, stąd wysłużony termin wykonania ekspertyzy. 

 Odnosząc się do interpelacji radnego Tadeusza Zaremby na temat 

rekultywacji starego wysypiska wyjaśnił, że harmonogram prac został już ustalony 

i zostanie radnemu przekazany na piśmie. Zapewnił, że działania w tym temacie są 

zintensyfikowane tak, żeby program został zrealizowany.  



 Odpowiadając na zapytanie dotyczące budżetu obywatelskiego wyjaśnił, że 

w ramach tego budżetu poza klinami na bulwarach wszystkie zadania są już podjęte. 

W piątek nastąpi otwarcie ofert na przetarg dotyczący placu zabaw i siłowni na 

Łomżycy. W zasadzie został do wykonania tylko jeden projekt, który w najbliższym 

czasie również będzie realizowany.  

 Odpowiadając na zapytanie radnej Bernadety Krynickiej dot. analizy montażu 

czasomierzy przy sygnalizacji świetlnej wyjaśnił, że na ten temat już debatowano. 

Temat ten był przedmiotem dyskusji z naczelnikami merytorycznych wydziałów 

urzędu. Z dostępnych analiz wynika, że uruchomienie czasomierzy właśnie 

negatywnie wpływa na ilość wypadków, zwiększa ich ilość.  

 Odnosząc się do interpelacji radnego Macieja Borysewicza odnośnie dworca 

PKS stwierdził, że jest to rzeczywiście bardzo istotna sprawa. Wyjaśnił, że ci 

oferenci, którzy byli zainteresowani zarządzaniem dworcem PKS, zrezygnowali 

z tego przedsięwzięcia z powodów ograniczeń ustawowych. Chodzi o wysokie 

stawki, które mogą pobierać za wjazd autobusów. Przypomniał, że w trakcie realizacji 

jest projekt PPP. Projekt ten nie jest jeszcze rozstrzygnięty. Miasto otrzymało analizy 

finansowe, o które prosiło. Analizy te pokazały kilka różnych rozstrzygnięć 

dotyczących dworca, w jaki sposób będzie wpływać na finanse miasta. To jest 

podstawa do podjęcia decyzji co do dalszych negocjacji. Negocjacje muszą być 

przeprowadzone, natomiast chodzi o wypracowanie stanowiska miasta – w jakim 

kierunku te negocjacje mają pójść. Prezydent Miasta z analizami i opiniami został 

zapoznany. Myśli więc, że decyzja w tej sprawie zapadnie w najbliższych dniach. 

Odpowiadając na pytanie czym to skutkuje wyjaśnił, że na pewno tym, że od 

1 stycznia miasto będzie musiało zająć się zarządzaniem dworca. Przedmiotem 

troski miasta jest również to aby dworzec w najbliższych latach wybudować i aby 

dworzec łomżyński był dworcem na miarę naszych czasów. Sprawa nie jest prosta 

i zgodnie z kalendarzem najpierw musi zostać rozstrzygnięta sprawa PPP, 

a następnie jeżeli w ramach PPP nie zostanie to rozstrzygnięte, miasto 

zarządzaniem dworca będzie musiało się zająć same.   

Andrzej Wojtkowski – radny 

 Podziękował za podjęcie tematu przeprojektowania skrzyżowania ronda przy  

ul. Ks. Anny. Jednocześnie zwrócił się  z prośbą o poinformowanie go o nowej 

koncepcji ronda, Chciałby mieć możliwość zapoznania się z projektem.  

Ireneusz Waldemar Cieślik – radny 

 Stwierdził, że na dzień dzisiejszy na ul. Browarnej dopuszczalna prędkość aut 

to 50km na godzinę. Patrole policyjne nic nie dadzą, bo 50km/h to jest to duża 

prędkość. W związku z powyższym poprosił o bardzo poważne potraktowanie sprawy 

ze względu na to, że zaczną się niebawem wakacje i dzieci na osiedlu będą. Dla 

mieszkańców osiedla jest to priorytetowa sprawa, bo nie chcą dopuścić do tragedii. 

Ulica ta łączy ze sobą dwa osiedla i co 200-300m jest tam przejście. Dziecko może 

w każdej chwili wbiec i samochód nie zdąży zahamować. Raz jeszcze poprosił o jak 

najszybsze zajęcie się tą sprawą i doprowadzenie do jak najszybszego 

wprowadzenia strefy ograniczonej prędkości, najlepiej do 30km/h.   



Andrzej Garlicki – Zastępca Prezydenta Miasta 

 Potwierdził, że sprawa jest bardzo istotna. Uważa, że rozwiązanie, które 

zaproponował z Prezydentem Miasta wychodzi chyba naprzeciw oczekiwaniom 

mieszkańców, bo doraźnie już teraz będą częstsze patrole Policji, które spowodują 

przestrzeganie przepisów. To już w dużym stopniu zapewni bezpieczeństwo. Dalsze 

kroki zostaną podjęte zgodnie  z tym, co powiedział na ten temat Prezydent Miasta.  

 

Bogumiła Olbryś - radna 

 W imieniu mieszkańców ul. Wojska Polskiego zwróciła się z prośbą 

o zwiększenie częstotliwości patroli Policji odnośnie prędkości pojazdów 

poruszających się tą ulicą.  

Na tym zakończono punkt „odpowiedź na interpelacje i zapytania”. 

… 

 


